
 Vyhodnotenie  
 

tréningu na špeciálne skúšky z vodnej práce 
konaného dňa 12.8.2023 v Poľovnom revíri (PR) Hradisko Nevidzany  

organizovaného Klubom chovateľov poľovných sliedičov (KCHPS) v spolupráci s  
užívateľom PR Poľovníckym združením „Pole-Les“ Nevidzany. 

 
 

Na deň 12.8.2023 sme v rámci Klubu chovateľov poľovných sliedičov pripravili a zorganizovali 
tréning na špeciálne skúšky z vodnej práce (VP) a to v nadväznosti na skúšky samotné, ktoré máme 
naplánované na 26.8.2023. Priznám sa veľmi ma prekvapil malý záujem o tréning aj o skúšky. Dnes t. j. 
16.8.2023 keď píšem tieto riadky zostávajú do uzávierky prihlášok len dva dni a zatiaľ sú prihlásené dva 
jedince. Termín uzávierky som pritom naťahoval maximálne ako ma organizačno-administratívne 
záležitosti pustili. Po dlhej dobe to vyzerá, že skúšky budeme musieť zrušiť z dôvodu nezáujmu vodičov. 
Tí, čo majú predstavu o zabezpečení takejto akcie a vedia ako sa teším, keď sa nám podarí zorganizovať 
akékoľvek podujatie k spokojnosti členov, určite chápu aj moje sklamanie keď to neklapne. 

 
Spomínaný nezáujem o špeciálne skúšky z vodnej práce si pritom absolútne neviem vysvetliť. 

Stavy ostatnej drobnej zveri, t.j. bažantej a zajačej sa stále znižujú, takže ubúda aj príležitostí na prácu 
pre našich psíkov. Naopak stavy kačíc i inej vodnej zveri rastú a v mnohých regiónoch sú to jediné 
možnosti poľovačky na drobnú zver. Čo je však najpodstatnejšie, sliediče v tejto práci vynikajú a bez 
problémov predčia aj stavače. Nie raz sa mi stalo, že sme špeciálne skúšky z vodnej práce vyhrali ako 
jediní zástupcovia sliedičov medzi samými stavačmi. Kým na bažantiu poľovačku vo voľnom revíri je pre 
bežného vodiča mnohokrát problém sa dostať, pri kačiciach, ak nedáte pozor, môžete psíka aj zodrať. 
Ďalším nezanedbateľným benefitom takýchto spoločných tréningov je socializácia vo vzťahu k skúškam 
a poľovačkám. Každému kto chodí častejšie na skúšky či poľovačky si musí všimnúť, že najväčším 
problémom dnešných poľovníckych psov nie je to, že by neovládali jednotlivé disciplíny, ovládajú 
a výborne, ale samozrejme v kľude, vo svojom prostredí, bez prítomnosti iných cudzích osôb a psov. 
Vodiči sa potom nestíhajú čudovať prečo sa psík na skúškach a poľovačkách nevenuje práci, ale rieši 
všetko dookola. Nezdá sa to, ale práve na toto treba psíka pripraviť. Žiadnu lepšiu metódu ako spoločné 
tréningy s cudzími ľuďmi a psami zatiaľ nikto nevymyslel. V minulosti to bolo úplne bežné, nijako zvlášť 
sme sa neorganizovali, ale aspoň dva-tri krát do mesiaca sme sa  štyria, piati z okolia stretli a spolu 
„pocvičili“. Keď prišla sezóna pre psov bolo úplne normálne pracovať po boku iných psov a ľudí, v spleti 
zvukov vyselektovať hlas a píšťalku svojho vodiča, nájsť ho s aportom v skupine iných osôb, nehrať sa 
pri práci s inými psami, neruvať sa o zver a pod. 

 
Na tréning sa zo psíkmi prihlásili dvaja vodiči a bez psíka jeden, toho som nakoniec prehovoril 

nech príde so psom. Minimálny počet prihlásených neumožňoval uskutočnenie akcie v plánovanom 
formáte tak, aby jej ekonomický výsledok pre klub nebol negatívny resp. aspoň vyrovnaný. Keďže som 
chcel záujemcom ukázať výhody takéhoto spoločného tréningu, rozhodol som sa ho predsa len 
zrealizovať s tým, že si zúčastnení boli ochotní rozdeliť náklady medzi seba. Veľmi by som sa chcel 
poďakovať miestnemu PZ „Pole-Les“ Nevidzany, ktoré nám umožnilo trénovať na výbornej vodnej 
ploche a tiež kamarátovi a obyvateľovi Nevidzian Jankovi Fidesovi, ktorého pani manželka sa postarala, 
aby sme neboli hladní a smädní. Veľmi sme si pochutili na poľovníckom menu. 

 
Ráno sme si na chate prebrali skúšobný poriadok VP a základné aspekty prípravy. Podrobnosti 

sme potom riešili pribežne pri tréningu jednotlivých disciplín. Nízky počet účastníkov mal na druhej 
strane výhodu, že sme sa mohli venovať všetkým disciplínam, niektoré sme si dali aj viackrát. Verím, že 
sa všetci cítili príjemne a že pre psíkov a ich vodičov bol tento deň prínosom.   
 
 
Spracoval dňa 16.8.2023 
Ing. Martin Sýkora, predseda KCHPS 


